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Plats och tid: A-salen Guldsmeden, måndag 21 februari 2022, 13:00 

 

Deltagare: 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Karin Eriksson Funktionsrätt 
Linus Eriksson Funktionsrätt 
Anders Noreliusson Attention 
Åsa Nordin Bröstcancerföreningen 
Elisabeth Nilsson FUB 
Jenny Norell HRF 
Christin Styrman Demens 
Camilla Andresen Reumatikerna 
Elvy Wallin Schizofreni 
Ulf Nilsson SRF 
Jonas Holm M 
Henrik Berglund Persson S 
Birgitta Medin M 
Alf Norberg V 
 

Medverkande:            Pernilla Moberg  
    Jessica Pålsson 
                                 Stefan Barenfeld 

                                 Ann-Sofie Åhs Bodin 

                                       

Utses att justera: Camilla Andresen 
 

Justeringens plats 

och tid: Guldsmeden plan 4,  

Underskrifter:  Paragrafer: 1- 8  

Sekreterare: Stina Almberg 

Ordförande: Jonas Holm 

Justerande: Camilla Andresen   
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Bevis/anslag 
Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 

Anslagstid, från och med till och med 

2022-03-21  

Förvaringsplats för protokollet - tillgänglighetsstrategens kontor 

  

Underskrift 

Stina Almberg 



  

 Protokoll 3 (12) 

Sammanträdesdatum 

2022-02-21 

Rådet för funktionshindersfrågor 

 

 

Justerandes 

sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

 

  
  
 

Innehållsförteckning 

§ 1 Upprop och val av justeringsförrättare ............................................................... 4 

§ 2 Föregående protokoll ............................................................................................. 5 

§ 3 Godkännande av dagordning ............................................................................... 6 

§ 4 Aktuellt från anhörigstöd ...................................................................................... 7 

§ 5 Vad händer i BID-projektet? ................................................................................ 9 

§ 6 Information från Myndighet ............................................................................... 10 

§ 7 Övrig information ................................................................................................ 11 

§ 8 Övriga frågor ......................................................................................................... 12 

 

 



  

 Protokoll 4 (12) 

Sammanträdesdatum 

2022-02-21 

Rådet för funktionshindersfrågor 

 

 

Justerandes 

sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

 

  
  
 

§ 1 Upprop och val av justeringsförrättare 

Camilla Andresen valdes till justeringsförrättare 

Justering sker under v 11 på plan 4 Guldsmeden 

____ 
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§ 2 Föregående protokoll 

Föregående protokoll gicks igenom och lades till handlingarna 
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§ 3 Godkännande av dagordning 

Anmälan övrig fråga: 

Hamnträffen 
Grön Omsorg 
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§ 4 Aktuellt från anhörigstöd 

Anhörigstödjarna har två heltidstjänster och sitter nu på Wallnersgården i samma 
lokaler som personligt ombud och ingår i förebyggande enheten. Pernilla började 
september 2020 på anhörigstöd i Hudiksvall och hon jobbar mot gruppen anhöriga till 
personer med psykisk ohälsa och diagnoser som exempelvis intellektuell 
funktionsnedsättning. Jessica jobbar mot anhöriga till långvarigt sjuka och äldre. Ofta 
handlar det om demens. Anhörigstöd har också samarbeten över kommungränserna 
och det är möjligt att få prata med någon i en grannkommun om man inte vill prata 
med någon som finns på hemorten.  
 
Anhöriga erbjuder inte terapi och behandling utan istället medmänskligt samtal. De 
lyssnar, ställer upp som bollplank för att hjälpa att hitta vad som är fel och kunna sätta 
ord på det. Man jobbar mycket i anhöriggrupper. Grupperna påbörjas ofta genom att 
man inleder med en utbildning. Grupperna har börjat komma igång igen nu efter 
pandemin. Anhörigstöd är alltid redo att lyssna in behov av nya/andra grupper. Vissa 
grupper kan ta in nya medlemmar medan andra är slutna. Efter en inledningsperiod 
blir grupperna ofta självständiga. 
 

Anhörigstöd arbetar främst i Hudiksvall, men är öppna för att åka ut också. Till 

exempel har man tidigare kunnat erbjuda samtal i Delsbo och Iggesund. Men det kan 

vara svårare att få ihop grupper på mindre orter. Träffpunkterna vill också gärna ha 

samarbete med anhörigstöd och innan pandemin hade man påbörjat samarbete där 

anhörigstödjarna åker ut och pratar om anhörigstöd och sedan varit kvar i lokalen om 

någon vill samtala.  

Anhörigstöd skickar även ut månadsbrev som går ut till ca 5 - 600 personer inklusive 

personal och andra anhöriga.  

Trycket har ökat något på anhörigstöd sedan Covid-restriktionerna lyftes och de tror 

att det kan bero på en ökad psykisk ohälsa som uppstått under pandemin. Det återstår 

att se hur det utvecklar sig. Normalt sett har anhörigstöd en ganska konstant 

belastning. Till anhörigstöd får du alltid komma. Man har ingen utskrivningstid. Du får 

stanna så länge du vill och behöver. 

Ett önskemål är att man skulle vilja ha mer tillgång till sociala medier för att kunna nå 

ut mer särskilt till unga föräldrar som använder sociala medier.  

Man har på senare tid även startat mindfulness-grupper. Det är många anhöriga som 

känner stress och som saknar verktyg att hantera den. Ny mindfulness-grupp startar i 

mars. Man har även må-bra aktiviteter t.ex. skogsbad och aktiviteter utomhus.  
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Planerna framåt är att komma igång med föreläsningar igen eftersom man inte har 

kunnat genomföra så många under pandemin. Man planerar även utbildningar inom 

demens för anhöriga. Utbildningar inom funktionsnedsättning hålls av habilitering och 

psykiatrin i samverkan med anhörigstöd. Anhörigstödjarna har även gått en 

sorgebearbetningsutbildning så att man nu ska kunna erbjuda grupper inom 

sorgbearbetning. Det startar med en pilotgrupp för att testa materialet. De vill även 

starta upp aktiviteter och kafé för närstående och anhöriga tillsammans som är tänkt 

att rikta sig till dem som ännu inte är redo för insatser.  



  

 Protokoll 9 (12) 

Sammanträdesdatum 

2022-02-21 

Rådet för funktionshindersfrågor 

 

 

Justerandes 

sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

 

  
  
 

§ 5 Vad händer i BID-projektet?  

Kommunen tillsammans med fastighetsägare, butiker andra verksamheter föreningar 
och andra har gått samman för att utveckla stadskärnan i Hudiksvall. Projektet startade 
upp under maj 2021. I projektet har man valt ut ett avgränsat område som man arbetar 
med.  
 
BID är en affärsmodell som Svenska stadskärnor tagit fram och BID står för Business 
Improvement District. Modellen bygger på frivillighet i deltagande. Svenska stadkärnor 
är en icke vinstdrivande intresseorganisation som stöder små och medelstora 
kommuner i utvecklingsmodeller. Vid uppstart i maj 2021 deltog över 100 personer 
från olika organisationer och verksamheter.  
 
I augusti genomfördes en mycket regnig stadspromenad där 58 personer var anmälda 
men 62 personer deltog trots regnet. Under stadsvandringen noterade vi mycket som 
vi kanske inte tänker på när vi blir vardagsblinda.  
 
Under hösten bildades fem fokusgrupper Varumärke, Utbud, Platsen, Tillgänglighet 
och Trygghet som arbetar både inom grupperna med olika frågor och har samarbeten 
med andra fokusgrupper. Utöver fokusgrupperna finns också en fastighetsägargrupp 
och en referensgrupp med politiker. Planutskottet är vår politiska referensgrupp och 
de får löpande rapporter om hur det går i BID-projektet. 
 
Under mars kommer man att ha en vinterpark på Möljen under 4 lördagar, vilket är ett 
initiativ från Utbudsgruppen. Vi har även ett case där samtliga fokusgrupper och 
fastighetsägargruppen samverkar om att skapa en s.k. sommargata på Västra Tullgatan 
mellan Trädgårdsgatan och Storgatan. Det betyder att gatan stängs av och möbleras 
upp med bänkar, bord, stolar m.m. Det kommer också att ställas ut krukor med 
planteringar och konstgräs. Man försöker även ordna en pop-up restaurang på gatan. 
Under sommaren kommer det också att vara aktiviteter på gatan.  
 
Henrik Berglund-Persson anlände till mötet 14:08. 
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§ 6 Information från Myndighet 

Ann-Sofie Åhs Bodin är verksamhetschef för Myndighet sedan ett år tillbaka. 
Ursprungligen kommer hon från Enånger.  
 
Under det senaste året har man sett över handläggning inom funktionshindersområdet 
för att säkerställa rättssäkerhet och korrekt handläggning. En åtgärd som man arbetar 
med är att införa IBIC. Från våren ska alla utredningar göras med IBIC. Man ser också 
över om beslut ska vara tidsbegränsade eller ej. Vi har många beslut som ska följas 
upp. Ett tidsbegränsat beslut ska följas upp, men det har inte alltid gjorts men f.r.o.m. 
nu ska det alltid göras. För vissa tidsbegränsade beslut kanske man inte får ett nytt 
beslut om insats p.g.a ändrade behov. Det är tidskrävande att gå igenom alla beslut och 
LSS-handläggarna har en hög belastning med ca 120 ärenden per handläggare och år.  
 
Myndighetskontoret har handläggare som enbart jobbar med LSS och därför har 
särskild kompetens inom LSS-lagstiftningen. Totalt har man 8 handläggare som har 
egen teamledare. Samtliga handläggare har dock titeln socialsekreterare och gör 
utredningarna.  
 
Ann-Sofie har också fått ta över delar av utredningen om grupp- och servicebostäder. 
Bland annat jobbar man tillsammans med enhetscheferna inom Funktionsnedsättning 
för att se över var personer som identifierats kunna ha fel boende skulle kunna bo 
bättre. Det innebär också att en del externa placeringar har flyttats hem. 
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§ 7 Övrig information 

Hamnträffen ska avvecklas. Anledningarna till det är flera. Lokalerna är inte lämpade 
för verksamheten och det krävs mycket personal även när det är få besökare. Man 
anser att besökarna som regel också har andra insatser som kan tillgodose deras 
stödbehov. Om man vill ha en social träffpunkt utanför det finns även RSMH som har 
träffpunktsverksamhet.  
 
Information om ett förslag att flytta tjänsten tillgänglighetsstrateg till 
kommunledningsförvaltningen samtidigt som tjänsten minskas till 0,5 årsarbetare. 
Förslaget har ännu inte förhandlats.  
 
Rådet invänder mot neddragning av tjänsten tillgänglighetsstrateg. 
 
Tillgänglighetsstrategen deltar i BID-projektet och ingår i arbetsgruppen som jobbar 
med sommargata på Västra Tullgatan. Hittills har det främst bestått i att bevaka att 
parkering för personer med rörelsehinder och upphämtningsplats för taxi fortfarande 
finns tillgängliga över sommaren. Trafikavdelningen har gjort ett jättebra jobb med bra 
förslag till anpassningar utifrån de behoven. Fokusgruppen Tillgänglighet i staden 
kommer också att driva ett projekt om lek/upplevelsepark centralt i Hudiksvall med 
utgångspunkt i att den ska kunna upplevas och lekas i oavsett ålder och 
funktionsförmåga. Förslaget lades fram efter en mamma med ett barn som har svåra 
funktionsnedsättningar kontaktat kommunen och frågat varför det inte finns något 
utflyktsmål som är roligt för både barnet med intellektuell funktionsnedsättning, små 
syskon och de vuxna så de kan uppleva och leka tillsammans. 
 
Tillgänglighetsstrategen deltar även i arbete med social hållbarhets-workshopar och 
uppstart av nätverk inom social hållbarhet tillsammans med Sociala 
hållbarhetsstrategerna på Kultur- och fritid. 
 
 
Henrik Berglund-Person informerade om att man även i år kommer att få bygga upp 
sina uteserveringar fr.o.m. april. 
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§ 8 Övriga frågor  

Grön Omsorg 
Fråga om Grön Omsorg där avtal i Ilsbo har sagts upp. Ska Grön Omsorg komma 
tillbaka? Och gjordes någon utvärdering av vad det gav deltagarna? 
Tillgänglighetsstrategen tar med frågan till Arbetsliv och försörjning.  


